
Hanušovce nad Topľou lámu rekordy 

Hospodárska metropola a symbol rozvíjajúcej sa ekonomiky na Slovensku opäť púta 

pozornosť. Hanušovce nad Topľou hlásia najväčší ekonomický rast za posledných desať 

rokov spomedzi všetkých miest či obcí na Slovensku. Do tejto oblasti v posledných rokoch 

zavítalo mnoho investorov, čo znížilo mieru nezamestnanosti a zároveň pozdvihlo životnú 

úroveň.  Investori, budujúci veľké fabriky, vytvorili mnoho pracovných miest, a tak v 

Hanušovciach stúpol aj počet obyvateľov. Toto mesto rozprestierajúce sa neďaleko Prešova 

je unikátne nie len obdivuhodným rozvojom, ale aj nádhernou okolitou prírodou. V okolí 

vzniklo mnoho hotelov, turisti čoraz častejšie vyhľadávajú túto destináciu. 

Hlavne skvelé atrakcie a služby, ako novovybudované náučné či cyklistické chodníky, široko-

ďaleko preslávená hanušovská zmrzlina a AQUA Park HNT, zabezpečujú, že hotely novej 

metropoly východného Slovenska neostávajú nikdy prázdne. V roku 2054 Hanušovce nad 

Topľou dokonca získali ocenenie za najlepší ekonomický rast na Slovensku. A v čom je ich 

úspech? Mnoho odborníkov tvrdí, že za úspechmi Hanušoviec sa skrýva návrat k starým 

technológiám a pracovným zvykom. Základným kameňom týchto úspechov by malo byť 

znovuotvorené JRD (jednotné roľnícke družstvo). Ekonomika Hanušoviec nad Topľou sa 

zakladá práve na poľnohospodárstve a vlastnej výrobe. A práve v tomto odvetví zožali  

Hanušovce posledný úspech. JRD totiž prelomilo svoj vlastný rekord v počte podojených 

kráv jednou pracovníčkou a to presne 500 kráv. Hanušovská rekordmanka pani Gabriela 

Tomková drží niekoľko podobných rekordov, ako napr. množstvo mlieka nadojeného z 

jednej dojnice a pod.. Päťdesiatšesťročná rodáčka z Prešova sa z rekordu veľmi teší a svoju 

budúcnosť vidí pozitívne: "Dufam, že ešte choľem dajaky rekord prelomim. Dojiť kravy me 

baví. Od malička som mala rada žvirata, ani nepamätam jak som prvú kravu podojila. Jak mi 

ponúkli pracovne miesto v Hanušovcoch som nevahala. Taky plat by som ani za robotu v 

kancelárii nedostala. Už som sebe zvykla žiť v tomto meste i šarišsky prizvuk som kus 

pochytila. Barz sa mi tu páči i mojim deťom i manželovi. Moja kariéra dojičky ešte neni ani 

zďaleka na koncu. Ešte o mne budete počuť." Pani Gabriela Tomková je aj vynálezcom 

ochuteného mlieka priamo z dojníc. Kravám, dojniciam, pridáva do stravy špeciálnu zmes 

kakaových bôbov a prírodných sladidiel a tie tak produkujú mlieko s príchuťou kakaa. Pani 

Tomková ale tvrdí, že to bola náhoda:" Ja ani neviem jak sa to vlasne stalo. Moja krava 

Žofka zjedla kakao a prirodne sladidla čo som mala na kolač prichystane a jak som ju dojila 

ta z nej vychodilo kakaove mlieko. A o tom je cely život. O nahode. Ja som tiež nikdy 

nechcela byť dojičkou. Ale doba še meni a ľudia tiež. Preto nikdy nehovor nikdy, lebo 

nemožeš znať čo sa v buducnosti stane." 
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